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Kungsholmens stadsdelsnämnd  -  sammanträde den 23 april 2020

Funktionshinderrådets synpunkter på underlaget

Sammanfattning

° Handlingarna kom rådet tillhanda först den 15 april
° Flera bilagor saknas i underlaget
° Nämndens balanslista saknas

Synpunkter lämnas på: 
° Medborgarförslag om cigarettfimpar
° Underlag för budget 2021 - 2023
° Remiss om trafikförändringar
° Remiss om fixartjänst
° Remiss om ärendeansvar för hemlösa
° Motion om kallbadhus
° Remiss om serveringstillstånd

3. Rådet förstår att förvaltningen inte kan påverka Tobakslagen, 
men undrar om det går att komplettera de lokala 
ordningsföreskrifterna? Det kan vara mycket vunnet om det blir 
betydligt fler s k fimpomater. Som jämförelse kan nämnas att i 
Helsingfors är det helt förbjudet att kasta cigarettfimpar på gator 
och torg och andra platser dit allmänheten har tillträde. 
Förbudet efterlevs till punkt och pricka och det går inte, så långt 
ögat når, att se en enda fimp i Helsingfors.

4. Följande synpunkter lämnas: Observera att förslagen med 
Internationella biblioteket på St Eriksgatan behöver P-plats för 
färdtjänst utanför. 
Finlandssvenska skolan måste kunna erbjuda 
inträdesmöjligheter där Färdtjänst kan stanna. Det blir i så fall 
från vändplanen Arbetargatan. Sedan blir det att gå genom en 
korridor. 
Slutsats: tacknämligt med förslagen om lokal och mötesplats 
men målsättningen måste vara att vi får någon form av 
Kultur/Allaktivitetshus på Kungsholmen. Planera in ett 
kultur/allaktivitetshus i den planerade om-nybyggnationen vid 
nuvarande St Eriks ögonsjukhus.



Behovet av LSS-bostäder och de ökade kostnaderna för 
assistans och turbundna resor bör vi diskutera vid ett fysiskt 
möte. Man kan inte sitta med en dutt-penna och resonera. 

Vi vill däremot veta hur smittläget är på sdns gruppbostäder. 
Smittläget för de boende och för personalen. Hur hanterar 
man en misstänkt smittad boende? Har man 
skyddsutrustning? Går samma person runt i de olika 
lägenheterna? Förmodar att man i nuv situation ofta har ont 
om personal. Isolerar man en misstänkt smittad boende?  Hur 
sysselsätter man boende när DV är stängda?

Här kommentarer till artikeln i SvD (Annandag påsk): 

Det rör sig om en person som bor på ett gruppboende på Kungsholmen 
och som drabbats av hög feber och körts in med ambulans till SÖS med 
misstanke om covid19 infektion. Personen skickades tillbaka till boendet 
utan att odling företagits för virus.
Vilken beredskap har förvaltningen för att vårda dessa personer på ett 
gruppboende? Hur kan dessa personer hållas isolerade?
I artikeln föreslog en anhörig att det borde inrättas ett särskilt boende där 
enbart covid19 patienter vårdas med utbildad personal.
En LSS sjuksköterska talade om kohortvård, dvs att den sjuke 
sköts av särskild personal som inte går runt till övriga. Svårt att tro på att 
detta ska fungera med låg personalbemanning, stängda DV och låg 
personalkompetens. Situationen får inte bli som på våra 
äldreboenden. Det gäller att agera nu.

Ovanstående synpunkter kring smittläget i LSS-boende gäller 
även för stödboenden enligt SoL.

 2.4 Stöd och service till personer med funktionsnedsättning.
Statlig utredning om LSS. 

Sid 14 Det som är bra i förslaget är att hela ansvaret för 
insatsen personlig assistans ska vila på staten. Här är det
särskilt viktigt att man ser till att de personer med
synnedsättning får tillräcklig tid till ledsagning, inget som
naturligt kan överföras till hemtjänsten.

Sid 15. Kompetensförsörjning. Här lägger man ansvaret på 
förvaltningen att utbilda personal. Hur ska det gå till?
Socialstyrelsen erbjuder nu gratis utbildning på fyra dagar 
inom äldre- och funktionshinderområdet med anledning av 



coronakrisen. Tänker Kungsholmens stadsdelsnämnd ansöka 
om den möjligheten? Vi vet ju att både inom äldreomsorgen 
och funktionshinderområdet inte minst finns en låg 
kompetens hos personalen. Det är bra då att utnyttja den 
möjlighet som finns.

Sid 22  Stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning.

Sid 23  Nu har staden upptäckt att det finns behov av boenden 
för både vuxna och ungdomar med komplexa behov. Hittills 
har staden köpt platser för dessa personer ute i landet. Detta 
har kostat stora summor. Kritik har riktats mot detta från flera 
håll bl a från FUB. Anhöriga kan skickas långt ut i landet och 
förlora kontakt med familj och vänner. Det är dags att 
Stockholms stad tar sitt ansvar för sina invånare och bygger 
denna typ av boenden inom länet.

Sid 6-säkerhet mycket viktigt att civilförsvaret återupptas, fanns 
förut på Kungsholmen.
Vad händer med oss med funktionsnedsättningar?
Krisberedskap för oss?
Har alla tillgång till nån form av sociala medier?

5. Inga synpunkter.

6. Underlag saknas.

7. Bilagor saknas.

8. Inga synpunkter.

9. Inga synpunkter.

10. Inga synpunkter.

11. Följande synpunkter lämnas: 

Sidan 5 buss 50, 61, 65 planeras få ändrad rutt. 
Det måste finnas buss från Hornsbergs strand till Fridhemsplan, 
långbussar. Man får inte plats med alla barnvagnar och 
rullatorer som det är nu!!!



Buss 61 är vanliga korta bussar och där är det jättesvårt att få 
plats, hur ska det då bli med färre/senare turer, den går genom 
Fredhäll till Fridhemsplan, ofta mycket folk.
Buss 65 går inte alls till Fridhemsplan!!! Det är en bit att gå till 
Stadshagens tunnelbanestation.

I samband med omläggning av bussturer som påverkar 
Kungsholmen bör busskurer med sittplatser uppföras där 
sådana idag saknas, t ex på Lindhagensgatan. Detta för att öka 
tillgängligheten för personer med bl a nedsatt rörelseförmåga.

12. FH-rådet välkomnar att man ser över en likvärdig fixartjänst i 
staden. Mycket bra att man sänker åldern till 68 år.
Funktionsnedsättningar måste räknas in här.

13. Inga synpunkter.

14. Bra att kommunerna i Stockholms län har en gemensam 
överenskommelse om ärendehantering av hemlösa personer så 
att dessa svaga personer inte hamnar i diskussioner vem som 
ska hjälpa dem.

15. Viktigt tänka på tillgängligheten.

16. FH-rådet föreslår att restaurangen inte får tillstånd, då toaletten 
saknar tillgänglighetsanpassning.

22. Balanslistan saknas.

   


